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Elvalaste valud ja 
vaevad seoses uute 
vee- ja kanalisatsioo-
nitorustike rajamise-
ga lõpevad alles järg-
mise aasta oktoob-
riks.

Sirje Veldi

Elva linnavolikogu kri-
tiseeris viimasel istungil 
teravalt Elvas toimuvaid 
vee- ja kanalisatsioonitöid 
ja päris omanikujärelval-
ve esindajalt aru, kas riigi-
hanke võitnud ja volikogu 
meelest võrdlemisi kahtla-
se kuulsusega Facio Ehitus 
ikka suudab tagada nõue-
tekohast kvaliteeti või tu-
leb paari aasta pärast ehi-
tuspraagi likvideerimiseks 
taas hakata tänavaid üles 
kaevama.

Tähtis on tulemus
Oma n i k ujä re lva lvet 

teostab Elva kanalisatsioo-
niprojektile konsortsium, 
mille koosseisus kolme fir-
ma esindajad, kes teosta-
vad järelvalvet ka järgmis-
tes etappides. OÜ Korbovek 
esindaja Harri Vihalemma 
sõnul ei ole neil Facio Ehi-
tusele töö kvaliteedi osas 
pretensioone ja oluline on, 
et tulemus oleks hea.

Tööde kvaliteeti kont-
rollitakse kaameratega ja 
probleemide puhul lastak-
se töö ümber teha. Veeto-
rustikega tehakse surve-
katseid.

“Kui toru lekib, siis see 
vahetatakse välja ja selles 
ei ole midagi erakordset,” 
ütleb Vihalemm.

Volikogus üles tõste-
tud probleem Laane täna-
val polnud Vihalemma sõ-
nul samuti märkimisväär-
ne. “Ehitaja tegi valesti, 
aga ka situatsioon oli ras-
ke ja kõigil juhtub. Kruu-
sa tänaval tuli maa seest 
välja tundmatu drenaaži-
toru, mida polnud joonis-
tele kantud. Tegime ehita-
jale lahenduse, kus ta pai-
galdas hülsi ja viis kanali-
satsioonitoru sealt läbi. Sa-
mal brigaadil juhtus teine 
sarnane olukord Laane tä-
naval ja mehed arvasid au-
tomaatselt, et see tuleb la-
hendada samamoodi. Pa-
raku oli Laane tänaval te-
gu betoontruubi, mitte dre-
naažiga, mis tähendas, et 
sinna tuli teha uus truup ja 
sadeveekaev. Laane täna-
val on probleem pigem sel-

les, et ühe kinnistu kanali-
satsioon jookseb kraavi.”

Graafikust maas
Facio Ehitus rajab I eta-

pis vee- ja kanalisatsiooni-
torustikke kokku 29,9 ki-
lomeetrit, juuli lõpuks oli 
jõutud maasse panna 13 
kilomeetrit ehk 40 prot-
senti kogu I etapi mahust. 
Tähtaeg kukub Facio Ehi-
tusele 9. oktoobril. Viha-
lemma sõnul on nüüdseks 
ka ehitaja ise tunnistanud, 
et tähtajaks tööde lõpeta-
mine on problemaatiline, 
kui lisatööjõudu juurde ei 
tule. Teisipäevaks olid to-
rud paigaldatud Betooni, 
Nurme, Kruusa, Lille, Aia 
ja Tulbi tänavas.

“Tundub, et ehitaja on 
alahinnanud Elva linna 
pinnase erilisust ja siin-
set geoloogilist situatsiooni 
ning kalkuleerinud hinna 
klassikalise meetodi peale, 
kus pole eritehnoloogiaid 
arvestatud, eriti Kase ja 
Põllu tänavas,” ütleb Viha-
lemm. “Elvas muutub geo-
loogiline situatsioon iga 
paarikümne meetri tagant. 
Soo tänavas on täiesti tur-
vas, kümme meetrit edasi 
savi, siis lõpeb savi ära ja 

tuleb vesiliiv...  Seega tu-
leb kogu aeg muuta ka teh-
noloogiat. Ilmselt on Elva 
olnud mingi ürgjärve või 
mere põhi. Ega järelvalve 
ei saa siin mingeid järele-
andmisi teha, lõpptulemus 
peab olema kvaliteetne.”

Vihalemm selgitab ka, 
miks ei saa töid korraldada 
nii, et kohe torupaigaldaja-
te järel sõidab asfaldilaotur 
ja teerull.

“Kohe ei saa taastada, 
kuigi elanike seisukohast 
oleks see väga hea,” ütleb 
Vihalemm. “Ikka tekivad 
vajumised ja tihenemised, 
mistõttu on mõistlikum 
lasta sel natuke settida ja 
lõpptulemus on sedavõrd 
parem. Oleme näinud küll 

tänavaid, mis on kiirusta-
des taastatud ja paari kuu 
pärast ära vajunud.”

Ehitaja on lubanud alus-
tada tänavate taastamist 
augusti lõpus. Esimeses 
järjekorras on lootus tee-
taastamisluba saada Betoo-
ni, Kruusa, Nurme ja Kase 
tänavale. Lepingu kohaselt 
peab ehitaja taastama tee 
endise seisukorra. Linna-
valitsusel on kõigi tänava-
te remondieelne seisukord 
meetrite kaupa kirjas.

Olukord läheb 
hullemaks

Kaks korda suuremad 
vintsutused aga ootavad 
elvalasi ees juba alates sep-
tembrist, kui peaaegu   ühe-

aegselt algavad II ja III eta-
pi tööd ja piltlikult öeldes 
kaevatakse üles terve linn. 
Remondieelne seis Elva tä-
navatel taastub alles tuleva 
aasta oktoobriks. Küll aga 
on lubanud ehitusjärelval-
ve seista hea selle eest, et 
ehitajad linnakodanike-
le läbi ajalehe eeloleva nä-
dala liiklusmuudatustest ja 
kaevetöödest rohkem infot 
jagaksid.

Kokku pannakse linna-
le väga olulise suurprojekti 
käigus maasse rohkem kui 
sada kilomeetrit uut vee- ja 
kanalisatsioonitorustikku. 
Elva linna põhja- ja kesk-
osas ning Käärdi alevikus 
hakkab töid teostama kon-
sortsium AS Merko Ehitus 
ja AS Tallinna Teedeehi-
tus. Elva linna ida- ja lõu-
naosas ning Ujula ja Eha 
tänava piirkonnas konsort-
sium OÜ Water Ser Ehitus-
juhtimine ja AS Water Ser 
Lõuna Eesti. Omanikujä-
relvalvet teostab ka järg-
nevates etappides konsort-
sium Keskkonnaprojekt 
OÜ, TSM Projektijuhtimise 
OÜ ja Korbovek OÜ.
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Enn Oja kutsub 
asutama Uderna 
kooli seltsi. Lk 5

Elva kaunid kodud 
võivad saada 
raamatusse. Lk 2

Tartumaa 
rammumees taas 
Elvast. Lk 6

Valimised 
lähenevad 

19. augustil algas ko-
halike omavalitsuste 
volikogude valimisteks 
kandidaatide esitami-
ne. Kandidaatide regist-
reerimiseks esitamine 
lõpeb 8. septembril kell 
8. Kandideerimisdoku-
mentide vormid ja muu 
vajaliku info leiab Va-
bariigi Valimiskomisjo-
ni veebilehelt.

Tartumaal valitakse 
22 kohaliku omavalit-
suse volikogusse kokku 
302 liiget. Suurim on 
Tartu linnavolikogu 49 
liikmega, vähima liik-
mete arvuga (7) on Pii-
rissaare valla volikogu.

Valimispäev on 18. 
oktoobril, elektroonili-
selt saab hääletada 8.-
14. oktoobril.  TMV

Aadresside
korrastamisest

Rahvastikuregistri 
seaduse kohaselt peab 
isik hoolitsema enda 
ja oma alaealiste laste 
elukoha andmete õig-
suse eest rahvastikure-
gistris.

Kui teie aadressil on 
saabunud ametlikke 
kirju isikutele, kes ei ela 
ammu või te ei tea nen-
de kohta üldse midagi, 
siis kontrollige kindlas-
ti andmeid rahvastiku-
registris.

Ruumi omanikel on 
õigus esitada taotlus 
elukoha aadressi muut-
miseks rahvastikure-
gistris isikute kohta, kes 
ei ela nendele kuuluvas 
ruumis.

Et inimeseni jõuak-
sid kõik vajalikud saa-
detised, palume paigal-
dada oma kinnistule 
nõuetekohane postkast 
ning tagada postiljoni-
le ligipääs.

Elva linnavalitsuse 
register on avatud Kesk  
tn 32 ruum 207 E 9-12, 
14-16; T, N 9-12, 14-17; 
R 9-12. Tel. 730 9886.

Elva linna valimisko-
misjon palub linnako-
danikel kontrollida elu-
koha andmeid rahvas-
tikuregistris seoses eel-
seisvate kohaliku oma-
valitsuse volikogu vali-
mistega.

Tulla kohale Elva lin-
navalitsusse ruum 207 
(II korrus), või helistada 
telefonil 730 9886 või 
e-maili teel kontrollida: 
marge.manniste@elva.
ee, elva@elva.ee

Elva LV

VALEARVESTUS Torupanek Elvas nõuab erilist tehnoloogiat

Harri Vihalemm näitab, kuidas Kase tänavas pumbati teisipäeva hommikul vett välja Lätist toodud nõelpumpade-
ga, et ehitajad saaksid tööd edasi teha. Foto: Sirje Veldi

JÄRGMINE NÄDAL

 Trassipaigaldustööd algavad esmaspäeval, 24. augustil 
Tartu maanteel, kooli ümbruses ja ka Kesk tänavas, kus 
proovitakse lahti hoida liikluseks ühte sõidusuunda.

 Liikluseks on suletud endiselt Palu tee Järve tänavast 
kuni Laane tänavani, Soo ja Paju tänav ning Käo tee Lepa 
tänavast Kasekülani. Kase tänavas on Põllu tänava ristis 
lahtine kaevik terve tee ulatuses. Autoga pääseb sinna 
kas Käo teelt või siis Palu teelt.
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Elva eakate päevakes-
kus jätkab Elva haigla 
juures uuel hooajal uue 
hooga ja senisest tegusa-
malt. Eeloleval teisipäe-
val kell 11 kutsub päe-
vakeskus oma uusi ja va-
nu sõpru kohvilauda ning 
kolmapäeval kell 13-16 
tutvustatakse oma tege-
misi Elva matkakesku-
ses, kus päevakeskuse ju-
hataja Andres Beekmann 
lubab muu hulgas näida-
ta ka pilte suviselt Soo-
me reisilt, kus külastati 
rododendronite parki. Ta 
on veendunud, et midagi 
sellist võiks rajada ka El-
vasse, kuhu see loodusli-
kult hästi sobiks.

Beekmanni sõnul on 
päevakeskus saanud 
soodsa pakkumise Pü-
hajärve puhkekeskuselt 
ja nii saavad eakad kord 
kuus käia tavapäraselt 
soodsamalt ujumas.

“Korra kuus on meie 
käsutuses 50 kohaline 
suur buss ja kui korra-
ga niipalju rahvast kes-
kusesse ujuma tuleb, 

siis teeb veekeskus mei-
le hinnaalandust,” ütles 
Beekmann, kelle sõnul 
on ujumisreisid mõeldud 
eelkõige eakatele, kuid 
kui bussis on vabu kohti, 
siis võivad kaasa sõita ka 
nooremad inimesed. Bus-
sisõidu maksab kinni El-
va linn, inimestel endil 
tuleb osta veekeskuse pi-
let, mille eest saab kolm 
tundi veemõnusid nauti-
da.

Veekeskusesse sõide-
takse kindlatel päevadel 
16. septembril, 14. ok-
toobri, 18. novembril ja 
16. detsembril ning need 
päevad on kindlalt pai-
gas ega muutu. Kindlas-
ti tuleb sõidusoovist ette 
teada anda hiljemalt 10. 
septembriks. Buss hak-
kab inimesi peale kor-
jama 9.45 Arbimäe bus-
sipeatusest ja teeb teise 
peatuse 9.50 Turuplatsi 
peatuses. Ujumiseks bro-
neeritud aeg  algab kella 
10.30st. 

EPP

Elva kaunimate ko-
dude hindamiskomis-
jon külastas sel aas-
tal teist korda täna-
vusele konkursile va-
litud kaunimaid ko-
duaedu ja tegi ka ot-
suse, mida aga siiski 
enne sügisel toimu-
vat pidulikku vastu-
võttu ei avalikustata.

Sirje Veldi

Kaunimad kodud va-
lib välja ja majaomanikega 
suhtleb enamasti Elva lin-
navalitsuse heakorraspet-
sialist Milvi Saarekivi, kel-
le sõnul nii rasket valikut, 
nagu seekord ta ei mäleta-
gi.

“Parematel aegadel oli 
meil võimalik parim valida 
14-15 kodu vahel, tänavu 
konkureeris vaid kuus era-
maja ja kaks kortermaja,” 
räägib Saarekivi. “Ja ega 
see pole nii vaid Elvas, ka 
mujal ei paku inimesed ise 
väga oma aedu välja. See 
on meie iga-aastane mure, 
et neid jääb järjest vähe-

maks. Kauneid koduaedu 
on ju Elvas palju, kuid mit-
te kõik ei soovi oma aeda ja 
kodu eksponeerida ega ole 
nõus komisjoni oma aeda 
lubama.”

Et üleriigilisel konkur-
sil tunnustas president tä-
navu esimest korda ka kau-
neimat kortermaja, siis 
püüdis Elva linna komis-
jon neidki rohkem haarata. 
Ent oma aeda ja majaümb-
rust lubas vaadata ja hin-
nata vaid kuus era- ja kaks 
kortermaja.

Komisjon on nii ja teisi-
ti mõelnud, kuidas muuta 
konkurssi atraktiivsemaks, 
et selles osalemine oleks 
igati prestiižne, innustav ja 
õpetlik ka neile, kes alles 
oma kodu rajavad. Sel kor-
ral tuli komisjonil idee an-
da Elva linna kaunimatest 
koduaedadest välja eral-
di raamat rohkete värvi-
liste piltide ja asjatundjate 
kommentaaridega. See an-
naks ehk põhjalikuma läbi-
lõike Elva kaunitest kodu-
aedadest, mida on loomuli-
kult palju rohkem kui kon-

kursile esitatakse. Enamas-
ti igal aastal on Elva ko-
dusid tunnustatud ka pre-
sidendi poolt, kuigi Milvi 
Saarekivi möönab, et Elvas 
valib asjatundjatest koos-
nev komisjon kaunimat ko-
du pisut teiste kriteeriumi-
de alusel kui üleriigilisel 
konkursil.

“Meie vaatame, et aias 
oleks enamasti inimeste 
enda töö, looming ja isiku-
pära, mitte et see oleks ku-
jundatud spetsialisti teh-
tud projekti järgi,” räägib 
Saarekivi. “Meie komisjo-
nis on läbi aastate olnud 
oma ala tugevad spetsialis-
tid, kes on aiapidajaile ja-
ganud lahkelt ka häid nä-
punäiteid, kui seda on soo-
vitud.”

Komisjoni liige, EMÜ 
Põllumajandus- ja kesk-
konnainstituudi suvelille-
de spetsialist Veronika Sulg 
ütles, et tänavust konkurs-
si on raske kommenteeri-
da, sest Elvas on seis sta-
biilne ja uudsust vähe.

“Tänavused konkuree-
rijad olid meile juba tea-

da oma headuses, aga nen-
de aiad olid eelmiste aas-
tatega võrreldes veel enam 
korrastatud,” mainis Sulg. 
“Muljetavaldav oli pere-
kond Kiisa aed ja valminud 
saun koos terrassiga, maa-
kividest müür vuliseva oja-
ga ja imelised fuksiad amp-
lites. Üllatasid korterelamu 
Eha 13 elanikud, kes koos, 
samas küll igaüks eraldi 
oma maalapikese harimi-
sest rõõmu tunnevad ja nii-
moodi oma kodu ümbrust 
kaunistavad.”

“Mõnikord on olnud nii, 
et aastaid konkursil osale-
nud aiad ei muutu, aga sa-
mas on justkui küpsusest 
midagi,” ütles EMÜ Põl-
lumajandus- ja keskkon-
nainstituudi dotsent Ulvi 
Moor. “Selle aasta esiko-
ha aed on aga järjest pa-
remaks ja täiuslikumaks 
muutunud ja nüüdseks tõe-
liselt küps ja imetlusväär-
ne. Paljudel on ju ilusad 
aiad ja selle üle tuleks uh-
kust tunda.”

Elva linn maksab kul-
tuuri- ja spordikollektii-
videle 2009. aastal pro-
jekti- ja tegevustoetuse-
na rohkem kui 2 miljonit 
krooni. Vähemalt samas 
mahus on kavas säilitada 
toetuste maht ka järgmi-
sel aastal.

Võttes aluseks Elva 
Linnavalitsuse määruse 
“Elva linna eelarvest pro-
jekti- ning tegevustoe-
tuste taotlemise ja eral-
damise kord” tuleb pro-
jektitaotlused Elva linna 
2010. a eelarvesse esita-
da linnavalitsuse kantse-
leisse hiljemalt 15. sep-
tembriks 2009.a. Rahas-
tatavad valdkonnad: las-
telaagrid, tervishoid, sot-
siaalne kaitse, haridus, 

keskkond, noortepro-
jektid, kultuuriüritused, 
spordiprojektid.

Eriti oodatud on noor-
te poolt kirjutatud ja 
noortele suunatud pro-
jektid.

27. augusti kell 14 toi-
mub vaksalihoones in-
fopäev toetuse taotlemi-
se kohta Elva linna eelar-
vest projektide või tege-
vuste läbiviimiseks.

Lisainformatsioon ja 
taotlusvorm on kättesaa-
davad Elva linna kodule-
hel www.elva.ee -> Ha-
ridus ja kultuur -> Pro-
jekti- ja tegevustoetuste 
taotluste vormid.

Toomas Järveoja, 
abilinnapea

Vastavalt Elva linnavo-
likogu 28. augustil 2006 
välja antud määrusele 
nr 9 makstakse ranitsa-
toetust perele, kelle laps 
asub õppima üldharidus-
kooli esimesse klassi.

Toetust makstakse lap-
se ühele vanemale, hool-
dajale või eestkostjale, 
kelle elukohana on Ees-
ti rahvastikuregistris re-
gistreeritud Elva linn.

Toetuse saamiseks tu-
leb esitada kirjalik aval-
dus Elva linnavalitsusele. 
Kui laps asub õppima väl-
jaspool Elva linna, tuleb 
lisaks esitada ka vastava 

kooli tõend.
Avaldusi võetakse vas-

tu 1. augustist 31. ok-
toobrini Elva linnavalit-
suses, kabinetis 102. Toe-
tus kantakse taotleja pan-
gakontole kümne kalend-
ripäeva jooksul arvates 
avalduse esitamisest.

Toetuse suuruse otsus-
tab linnavolikogu ning 
määratleb igal aastal lin-
na eelarves. Sel aastal on 
see summa 1000 krooni. 
Lisainfot saab 730 9892 
või Gerda.Kiipli@elva.ee

Elva LV

29. augustil toi-
mub Võru kultuuri-
majas Kannel vei-
ni ja muusikaüritus 
“Gurmeeõhtu koos 
Maarja-Liis Ilusa ja 
Koit Toomega”.

Maikel Mikson, 
korraldaja

Esmakordselt Võrus 
toimuv gurmeeõhtu pa-
kub lisaks Maarja ja Koi-
du eksklusiivkontserdile 
põnevat veinidegusteeri-
misvõimalust ning veini-
jutte koos Veinimaailma 
sommeljeedega.

Eesti juhtiv veinikooli-
taja Veinimaailm.ee tuleb 
esmakordselt Võrru, et tut-
vustada praegustele ja tu-
levastele huvilistele veini-
kultuuri ning neid eksperi-
menteerima julgustada.

“Veinimaailm tundub 
paljudele pealtnäha kee-
ruline, kuid tegelikult on 
hea veini ja maitseelamu-
se ülesleidmine lihtne, tu-
leb vaid enda maitset tea-
da ja julgelt eksperimen-
teerides seda otsida. Vii-
namarjasorte, millest val-
mistatakse erineva mait-
sega veine on tuhandeid, 
seepärast pole võimalik, 
et oma lemmikvein puu-
dub – see pole veel lihtsalt 
üles leitud,” manitseb nae-
rusuine veinikoolitaja Tea 
Lajal kõike uut ning huvi-
tavat mitte kartma.

Seekordsele degustat-
sioonile oleme valinud 
suuremjaolt lihtsama taus-
taga kergemad veinid, sest 
neid on esmakordsel veini-
maailma sisenejal lihtsam 
vastu võtta. Sinna juurde 
räägime veinide serveeri-

misest, sest võrreldes toi-
duga on joogi maitsete 
avamine keerulisem – joo-
gid vajavad serveerimiseks 
sobivaid tingimusi. Peaae-
gu vanasõnaks kujunenud 
tõde veinide kohta ütleb, 
et veini tähtsaim kaasla-
ne on klaas. Kindlasti ole-
te kogenud, et õigest klaa-
sist serveeritud siider või 
õlu on tunduvalt mitmeke-
sisema iseloomuga, soojalt 
serveeritud piim või keefir 
võivad aga enda meeldiva 
maitse sootuks minetada.

Lisaks veinide serveeri-
misele tutvustame ka sin-
na juurde kuuluvat etiket-
ti. Põgusa ülevaate teeme 
veinide ajaloost ning tut-
vume lähemalt suuremate 
veinipiirkondadega. Rõhu 
ja tähelepanu aga asetame 
viinamarjasortidele ning 
nende erinevustele.

Lisaks viinamarjasor-
dile, valmistamispiirkon-
nale ning aastakäigule 
teeb paljud veinid eriliseks 
nende maitsest lahutama-
tu ajalugu.

“Minu unustamatu vei-
niõhtu leidis aset mõ-
ne nädala eest Tartus, 
kus avati 1917. aasta Bor-
deaux Medoc’i piirkon-
na Grand Cru Mouton 
d’Armailhacq,” ütleb Lajal. 
“Pakutud gurmee-ela-
must on raske kirjeldada, 
kuid kõrvale jätmata vei-
ni ennast tegi antud koge-
muse unustamatuks hoo-
pis kujutlus ajalootolmust, 
mis kaitses seda veini Tei-
se maailmasõja koleduste 
ning sinna vahele mahtu-
nud lugematute pidude ja 
peoliste eest.”

Kaunid kodud võivad 
saada raamatusse

Veinigurmee Võrus KOMMERTSTEKST

Konsumi vastas asuvas, hiljuti uue kuue saanud kortermajas tundis ühistujuht Maimu Kenner muret maja ette istu-
tatud rooside pärast, mis kippusid kiduma. Foto: Sirje Veldi

Eakate keskus kutsub

Elva linn maksab toetusi 
ka järgmisel aastal

Ranitsatoetust makstakse ka tänavu
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MIS JUHTUS

18.08 otsustati:
Anda välja kirjalik nõus-

olek ühisveevärgi ja -kana-
lisatsiooni liitumisrajati-
se väljaehitamiseks Kase tn 
9, Palu tee 5, J. Liivi tn 4, 
Kruusa tn 19, Kruusa tn 15, 
Käo tee 44, Kruusa tn 22, 
Käo tee 53, Kruusa tn 16, 
Tulbi tn 2, Käo tee 46; ehi-
tusluba Vikerkaare tn 20 
üksikelamu laiendamiseks; 
raieluba Uus tn 1 kinnis-
tul kasvava ühe vahtrapuu 
raiumiseks; reklaamiluba 
Megameedia Grupp OÜ-le 

kohaliku volikogu valimis-
reklaami eksponeerimiseks 
hoonel Kesk tn 2 ajavahe-
mikul 19.08.-13.09.2009.

Lubada MTÜ-l Hoole-
koda korraldada 22. augus-
til 2009 “Taaskasutuslaat” 
Sinilind parklas.

Määrata lapse sünni-
toetus Airi Tuulemetsale, 
Jana Bertelsonele.

Kanda majandus-
tegevuse registrisse 
Fast Field OÜ kauplemisaja 
muudatus, Nupu puhvet on 
avatud 9-21.

Sõlmida AS-ga Retent 
hankelepingu lisaleping 
täiendavate tööde tellimi-
seks.

Kinnitada arvuti kasu-
tamise eeskiri.

Muuta Elva Linnavalit-
suse asjaajamiskorda ja si-
sekorda.

Maia Kukk, 
linnasekretär

Tartumaa muuseu-
mi trepigaleriis saab 
vaadata väljapanekut 
Tairi Tiimanni loo-
dusfotodest.

Milvi Kapaun

Elva gümnaasiumi küm-
nenda klassi õpilane Tairi 
Tiimann valis näitusele 
oma fotokogust kolme vii-
mase aasta paarkümmend 
paremat ülesvõtet loodu-
sest ja loomadest. Fotogra-
feerimisega alustas ta tõ-
sisemalt viis aastat taga-
si. 2006. aastal Looduse 
Aasta Foto konkursil las-
te kategoorias eripreemia-
ga äramärgitud viiest pil-
dist saab näitusel näha fo-
tot “Veepiisad aknal”. Noor 
fotograaf on kahel viima-
sel aastal tunnustust pälvi-
nud ka fotokonkursil “Mär-
ka mind.”

Tairi Tiimanni erilised 
lemmikud on linnud.

“Mulle meeldib linde 
jälgida ja neid metsas hää-
le järgi üles leida,” ütleb ta. 
“Kõnnin vaikselt, kuula-
tan, püüan neid fotosilma-
ga tabada. Tore, kui õnnes-
tub hea pilt saada.”

Paremate piltide saa-
miseks on noor fotograaf 
oma fototehnikat täienda-
nud ning plaanib seda te-
ha edaspidigi. Raha selleks 
koguneb taskuraha kõrva-
lepanemisest ning üritustel 
pildistamisest.

“Viimasel ajal on mind 
kutsutud ka üritustele pil-

distama. Loodan sellega 
endale uue objektiivi teeni-
da,” ütleb Tairi.

Loodusvõtetele vaheldu-
seks teeb ta meelsasti ka 
põnevaid portreepilte.

“Inimesi on huvitav pil-
distada, põnev on nende 
emotsioone kaadrisse püü-
da. Poseeritud pildid mulle 

ei meeldi. Tahan hetke ta-
bada, kus inimene on loo-
mulik,” räägib Tairi.

Oma esimesest näituse-
kollektsioonist kõneldes on 
Tairi Tiimannil mõtted ju-
ba järgmise väljapaneku 
juures, plaan on teha näi-
tus ka portreepiltidest.

Taas uus fotonäitus 
muuseumi trepigaleriis

Elvas
15.08 kl 22 sõitis Laili 

(1991) Tartu maanteel 
ülekäigurajal jalgrattaga. 
Kl 11.42 pani Sven (1987) 
Arbimäe Konsumis oma 
taskusse pudeli õlut Alek-
sander maksumusega 
11.40 ning möödus kas-
sast kauba eest tasuma-
ta.

17.08 kl 07.45 juhtis 
Vassili (1957) sõidukit, 
milles oli kohustatud ka-
sutama sõidumeerikut. 
Ka kasutas ta salvestus-
lehte kauem kui see oli 
ette nähtud, millega rik-
kus salvestuslehtede ja 
nende lugemise võimalu-
sele kehtestatud nõudeid. 
Kl 07.50 jäi kontrollijate-
le samade rikkumistega 
vahele Alo (1985).

Kl 08.20 juhtis Margo 
(1985) sõidukit, mille 
tehnoseisund ei vastanud 
kehtivatele nõuetele ja 
kontrollijale esitamiseks 
puudus tal ka sõiduki re-
gistreerimistunnistus.

18.08 kl 09.55 teatati 
päästekeskusele, et Kir-
de tänavas põleb kaar-
hall. Päästjate saabudes 
selgus, et põles kaarhal-
li katlamaja seina äär-
de ladustatud erinev ma-
terjal. Tulekollete leidmi-
seks ja kustutamiseks lõ-
huti 15 ruutmeetri ulatu-
ses katust ja seina. Pääst-
jad peatasid tule leviku 
ning hoone rohkem kah-
justada ei saanud. Menet-
lusinspektori sõnul põh-
justas tulekahju hoole-
tus kütteseadme kasuta-
misel.

Rõngu vallas
15.08 varahommi-

kul murdsid Kalme kü-
las kaks külakoera maha 
ühe lamba.

Samal päeval sõitsid 
asulavälisel teel luba-
tust kiiremini kl 18.25 
ajal Ahto (1963) 28 km/
h võrra, kl 17.45 Priit 
(1980) 24 km/h võrra ja 
kl 18.40 Erko (1980) 29 
km/h võrra.

17.08 kl 14 oli Käärdi 
külas alajaama juures 
väike maastikupõleng, 
mis tekkis suure tuulega 
elektriliinidest tekkinud 
sädemetest. 

Rannu vallas
15.08 kl 23.10 liikus 

Janar (1989) pimedal 
ajal valgustamata sõidu-
teel ilma nõutava helku-
rita.

Konguta vallas
13.08 kl 22 juhtis sõi-

dukit alkoholi jääknähtu-
dega Kalle (1973). Alus-
tati väärteomenetlust.

15.08 kl 17.28 ajal juh-
tis Ave (1977) asulaväli-
sel teel sõidukit kiiruse-
ga, mis ületas lubatu 19 
km/h võrra.

Nõo vallas
15.08 kl 20.50 juhtis 

Mikk (1993) mopeedi, 
aga mopeedijuhitunnis-
tust esitada tal polnud.

16.08 kl 02.53 ajal vi-
sati Nõo alevikus kiviga 
maja aken katki. Kl 03.53 
toimus kaklus kahe selts-
konna vahel. Asjaolude 
täpsustamiseks alustati 
kriminaalmenetlust.

17.08 kl 17.33 ületas 
Guido (1961) lubatud sõi-
dukiirust 24 km/h võr-
ra, kl 15.45 Aldo (1963)  
25 km/h võrra, kl 16.08 
Aleksei (1979) 18 km/h 
võrra, kl 17.41 ajal Alek-
sei (1978) 20 km/h võr-
ra.QuintQuartet on grupp 

Kaari Sillamaa Noor-
te Muusikateatri laulvaid 
näitlejaid, kellede lavasta-
ja ja osaliselt ka muusikali-
ne juhendaja on Janika Sil-
lamaa.

Kuna majanduslanguse 
ajal pole väikesel erakoolil-
gi kerge, tuli noortel mõte 
laulda alanud augustikuul 
oma kooli ja teatri toetu-
seks.

Seega kutsume Teid, 
kes Te armastate muusi-
kat, kuulama meie kont-
serti “Suveluul”, kus mit-
med laulud on vägagi tun-
tud (Unustuse jõel, Põge-
ne vaba laps, On küll hil-
ja, Ei ole üksi ükski maa), 
mitmed on uued ka – mille 
oleme meie ise loonud.

Kuna mõnda asja esi-

tab neli, mõnda aga viis 
lauljat, ongi trupi nimeks 
QuintQuartet. Natuke lau-
lab Janika Sillamaa üksi 
ka.

Lauljaid saadab kitar-
ril Janika vend Virgo Sil-
lamaa.

Meie kooli ja teatri juu-
res on ka oma väike kirjas-
tus Virgo, mille väljaanded 
trükiste ja CD-de näol tuu-
riga kaasas käivad ja sood-
salt müügis on.

“Suveluul” on Elvas Sini-
linnus 24. augustil kell 19.

QuintQuarteti ja laulja-
te kohta on pikem info ka 
aadressil http://quint.lkkk.
ee

Suur suur tänu kuulama 
tulemast!

Teie Kaari Sillamaa

Janika Sillamaa QuintQuartet 
laulab esmaspäeval Elvas

Elva linna valimisko-
misjon asub Kesk 32 Elva 
Linnavalitsus, ruum 207 
(II korrus).

Valimiskomisjoni töö-
aeg: 19.08 - 13.09.2009 
igal tööpäeval kella 10 - 
12 ja 13 - 17.

08.09 ja 10.09.2009 
töötab valimiskomisjon 
kella 10 - 12 ja 13 - 18.

Sidevahendid: 730 
9886, 511 0278, e-mail 
elva@elva.ee

TEADE
Valimiskomisjoni asukoht ja tööaeg

Foto hallpea-rähnist täiendas ka Tairi Tiimanni loodusalaseid teadmisi. Pildile püütud 
linnu tuvastas piltnik arvutist linnuliike uurides.  Foto: Milvi Kapaun

QuintQuartet. Foto: erakogu

LINNAVALITSUSE ISTUNG 
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Lõuna-Eesti inime-
sed on Elva kui suvi-
tuslinna uuesti leid-
nud – Verevi rand on 
suvitajaid täis.

Peeter Laasik, 
Elva linnavolikogu liige

Samas peavad suvita-
jatega seotud probleemid 
olema lahendatud nii, et ei 
kannataks suvitajad ega el-
valased.

Eelmisel aastal oli suu-
reks probleemiks autode 
parkimine risti-rästi hal-

jasalale. Sellest oli juttu nii 
lehes kui ka volikogus, kus 
ma soovitasin kõigepealt 
teha korda teede märgis-
tuse. Õnneks on meil lin-
navalitsus õppimisvõime-
line ja tänavu märgistati 
teid ja parkimise kohti ko-
he kevadel. Ja nüüd pargi-
vadki inimesed, nagu et-
te nähtud, tee servas. See 
lihtne näide kinnitab mi-
nu usku, et inimesed käitu-
vadki normaalselt, kui sel-
leks on loodud tingimused. 
Samas on selge, et see la-
hendus ei ole lõplik, vaid 
hetkeolukorra hädapärane 
leevendus, sest autosid on 
siiski palju. Juba praegu on 
probleeme bussi peatumi-
se ja taskust välja sõitmise-
ga. Lahendus on uus park-
la, millele oleme linnava-

litsusega läbi rääkides leid-
nud ka väga hea koha Su-
pelranna tänava servas, 
mis sobib nii suvitajaile kui 
haigla külastajaile. Kui aga 
võrrelda autode arvu jär-
ve ääres ja tulevase park-
la augu suurust, siis ilm-
selt peaks senisele parkla 
augule teise samasuguse 
juurde kaevama.

Elvas on palju problee-
me tänavate ja eriti kõn-
niteedega, mida on vähe, 
samas on siin tänavaki-
lomeetreid inimese kohta 
aga rohkem kui enamikes 
Eesti linnades.

Sel ja järgmisel aastal 
pannakse Elvas mitmeid 
kilomeetreid vee- ja kana-
lisatsioonitrasse. Pärast se-
da taastatakse tänavad ja 
kõnniteed. Kuidas seda te-

ha võimalikult suures ula-
tuses, inimestele mugavalt 
kasutatavana, aga samas 
mõistliku hinnaga? On sel-
ge, et näiteks kesklinnas on 
kõnnitee tänavast ääreki-
viga eraldatud ning kõrge-
mal tasapinnal. Aga pargi-
teed? Kas peame tingima-
ta kalli raha eest välja ehi-
tama tänava ja temast kõr-
gema, äärekividega eral-
datud kõnnitee? Võib-olla 
on odavamaks aga heaks 
lahenduseks teha tänava-
le laienduseks kõnnitee ja 
nende vahe selgelt tähista-
da. Olgu siis tähistamiseks 
jooned, betoonpiirajad või 
väiksed kujud. Tähistama 
ei pea ainult valgete joon-
tega, kasutada võib ka be-
toonkujusid, poste või mi-
niskulptuure. Seda võima-

lust on hea kasutada ka tä-
navaparklates – kõnnitee 
eraldamiseks parklast.

Hea näide on Tartus, kus 
on sihipäraselt kasutatud 
erinevaid betoonist kujusid 
parklate, kõnniteede jne. 
tähistamiseks ja eraldami-
seks. Neist on kujunenud 
Tartu linnas peaagu oma-
ette vaatamisväärsus. Miks 
Elval ei ole meie rohelise 
keskkonnaga harmoneeru-
vaid  miniskulptuure või 
betoonkujusid? Miks me ei 
võiks teha konkursi, leid-
maks Elvale kõige iseloo-
mulikuma betoonkuju või 
miniskulptuuri? Jah, meil 
on terviseraja juures hu-
vitavad puukujud. See oli 
suurepärane algatus, mis 
ka ellu viidi. Kuid edasi?

Kuna Elvas tuleb lähi-

ajal taastada palju täna-
vaid ja kõnniteid, siis tuleb 
seda teha huvitavalt, leidli-
kult, aga samas ratsionaal-
selt raha lugedes. Olen ka 
nn lamavate politseinike 
poolt. Nendega saab väga 
konkreetselt piirata kihuta-
jate himu korraldada linna 
sees kiiruskatseid, mis pole 
meie linnas õhtuti kahjuks 
haruldus.

Head ideed on alati te-
retulnud, neid ei pea ainult 
mõttetalgutel välja mõtle-
ma ja ütlema. Loodan, et 
meil Elvas jätkub julgust 
tunnistada ka teiste häid 
ideid ja neid üle võtta ning 
linnavalitsus on usin kõigi 
heade mõtetega kaasa mi-
nema.

Šokeerivad teated 
riigi viletsa majan-
dusseisu ja uute kär-
pimiste kohta tule-
vad juba mõni päev 
pärast 18. oktoobri 
kohalikke valimisi.

Marika Tuus, Riigikogu 
Keskfraktsiooni liige

Kui mäletate, siis ka 2-
protsendilise käibemak-
su tõstmisega tuli valitsus 
välja vaid paar päeva peale 
eurovalimisi. Õiguskants-
ler Indrek Teder nimetas 
seda koguni salajaseks sea-
duseloomeks, sest asi teh-
ti Riigikogu koalitsiooni-
saadikute ja rohelistelt os-
tetud häältega ära poole-
teise päevaga ilma, et ava-
likkus oleks sellest midagi 
teadnud.

Juhivad asendajate 
asendajad

Kas pole mitte hämmas-
tav, et peaminister Ansip 
on sel Eesti ajaloo hullemal 
kriisisuvel juba mitu kor-
da puhkusel olnud. Vahe-
peal olid peaministri kohal 
tööpostil juba asendajate 
asendajad. Ehk märkasite 
ka, et kohe pärast kaitse-
minister Aaviksoo ülikrii-
tilist märgukirja riigi olu-
korra ja sotsiaalkulutus-
te kärpimise kohta, kadus 
peaminister momentaal-
selt jälle puhkusele. Kurjad 
keeled räägivad, et Refor-
mierakonna kulisside taga 
on välja töötatud omamoo-
di taktika erakonna reitin-
gu päästmiseks. Nimelt las-
takse peaministrit viimasel 
ajal võimalikult vähe ava-
likkuse ette ja kui vähegi 
võimalik, välditakse talle 
sõna andmist. Et äkki üt-
leb jälle midagi rumalat 
ja et äkki annaks valimis-
teni venitada ilma halbade 

ja lapsesuuliste uudisteta. 
Mis aga juhtub pärast 18. 
oktoobrit, võib ainult ole-
tada. Isamaa ja Res Publica 
Liidu surve pensionide vä-
hendamisele või maksus-
tamisele aina kasvab. Ter-
vishoid on koht, kust saab 
raha rahvale märkamatult 
vähendada. Ei taha küll ke-
dagi hirmutada ja ise ei usu 
ka seda devalveerimise jut-
tu, kuid kahtlaselt palju on 
sellest räägitud ja siis jälle 
ümber lükatud.

Omavalitsused 
vaeslapse ossa

Täna süüdistab Toom-
pea koalitsioon, et Tallinn 
ja mitmed teised omavalit-
sused vähendavad lasteae-
dade raha. Ent palju teab 
avalikkus sellest, et just va-
litsuse juhterakond otsus-
tas esimese lisaeelarvega 
vähendada lasteaedade ra-
ha üleriigiliselt lausa 260 
miljoni krooni võrra? Ei 
saagi teada, sest selle aasta 

20. veebruaril ühendati ju 
lisaeelarve vastu võtmine 
Ansipi valitsuse usaldus-
hääletusega. See tähendas, 
et opositsioonil polnud või-
malik teha selle aasta esi-
messe negatiivsesse eelar-
vesse omalt poolt ühtegi 
parandusettepanekut. 

Samas kärpis riik oluli-
selt linnade ja valdade pea-
misest tuluallikast, üksik-
isiku  tulumaksust omava-
litsustele laekuvaid vahen-
deid, jättes senisest suure-
ma protsendi riigieelarves-
se. Nii võeti kärbetega lin-
nadelt-valdadelt ära ka lõ-
viosa riigipoolsetest tee-
hoiuvahenditest, samu-
ti vähenesid tuntavalt riigi 
toetused haridusasutustele 
ja raamatukogudele. Kok-
ku on oravate valitsus tä-
navu kärbetega röövinud 
kohalike elanike taskust 
2,5 miljardit krooni ja või-
me ainult oletada, kui pal-
ju plaanitakse omavalitsus-
te rahalisi vahendeid veel 
2010. aasta riigieelarvega 
vähendada. Tundub, et ko-
halikke omavalitsusi, kelle 
hulka kuulub ka Elva linn, 
tahetakse lõplikult välja  
suretada või siis “vabataht-
likult” sunniviisiliselt naa-
bervaldadega ühendada. 
Kahjuks kuuleb rahvas kõi-
gest alles tagantjärele, pä-
rast seda kui Riigikogu on 
asja otsustanud. Samas ei 
räägita sõnakestki sellest, 
et suur osa saadikutest on 
nendele eelarvetele vastu 
hääletanud. 

Televiisoris vaid suur 
pidu

Ja ega rahvas saagi rii-
gis toimuvast teada, kui 
televisiooni kommertska-
nalid näitavad vaid suve-
pillerkaart ja pidusid või 
siis peksavad Keskerakon-
da. Vaid mööda minnes ni-

metatakse ka seda, et töö-
tuskindlustusmaks 0,9-lt 
protsendilt 4,2-le tõusis, 
et haiguspäevade hüviti-
sed vähenevad ja esimesed 
kolm haiguspäeva jääb ini-
meste oma mureks, et küt-
te, vee, kütuse, kanalisat-
siooni, prügiveo ja gaasi-
hinnad kerkisid, et pensio-
näride proteesihüvitised 
võivad kaduda ja et lisaks 
matuseteenuste kallinemi-
sele kaotati ka 3000 kroo-
nine puusärgiraha. Et hai-
get last põetava vanema 
sissetulek vähenes ja lõpe-
tati õppelaenu osaline kus-
tutamine, et õpilaskodu 
toetused vähenesid, samu-
ti põllumajandustoetused. 
II pensionisamba kompen-
seerimise lõpetamine on 
juba unustatud teema. 

Ju siis arvab riik, et ini-
mesed usuvadki, et juba 
mõne aasta pärast hak-
kab valitsus ärajäetud ko-
gumispensionide toetust 6 
protsendiga tagasi maks-
ma. Justkui me polekski 
üks Euroopa kiireima ma-
janduskukkumise ja töö-
tuse kasvuga riik. Nii et 
ka massimeedia on kaasa 
tõmmatud ja halbadest as-
jadest lihtsalt ei räägita.

Nüüd tehakse kabine-
tivaikuses uut kärpekava, 
mida ei kavatsetagi Riigi-
kogu ette tuua. Olgugi, et 
tegemist on sisuliselt kol-
manda negatiivse lisaeel-
arvega. Mitte ükski kehtiv 
seadus ei anna valitsusele 
õigust võtta endale Riigi-
kogu volitusi. Nii on põhi-
seaduse rikkumine tänase-
le valitsusele juba reegliks 
saanud. Ehk läheb läbi!

Ja võib-olla lähebki, sest 
ei kuule me ebapopulaar-
setest otsustest enne, kui 
valimised seljataga. Siis on 
aga Eestimaa hoopis teist-
sugune, kui täna.

 
Toimetaja Sirje Veldi Tel. 730 9899 
e-mail: epoiss@kodu.ee

Toimetusel on õigus kaastöid toimetada ja lühendada nende selguse huvides. Kaastöid ei retsenseerita ega tagastata. 
Toimetus ei vastuta reklaamide ja kuulutuste sisu eest. Elva Postipoiss on Eesti Ajalehtede Liidu liige. Kaebuste korral 
ajalehe sisu kohta võite pöörduda Pressinõukogusse pn@eall.ee või tel. 646 3363

Väljaandja OÜ Elva Postipoiss, Elva, Kesk 32, juhataja Kersti Koosa. 
Toetaja Elva Linnavalitsus. Kuulutuste vastuvõtt E, T, K kella 9-17 raekojas 
Kesk 32 tuba 209. Kujundaja-küljendaja Kristina Kütt. Trükk AS Võru Täht

Pahad uudised tulevad 
pärast valimisi

TÄNAVAKÜSITLUS

Mida arvate Arbi järve ümbruse 
korrastamisest?

Aime: See on positiivne, järv 
on südalinnas ja selle ümbrus oli 
tõesti kohutav. Kui ta korda saab, 
siis ta kaunistab linna.

Pille: Väga meeldib, et see 
järv saab nüüd korda, sest senini 
oli ta väga halvas seisus. Seal on 
väga ilusad vaated ja see on suur 
pluss Elva linnavalitsusele. Olen 
käinud aastaid seal ujumas, sest 
sealne vesi on puhas ja allikane. 
Verevis ma küll ujuda ei tahaks.

Aigar: Kui asi ilusaks saab, 
siis on ikka parem, kui enne. Ilu-
sat loodust on hea nautida.

Liia: Tuleks korda teha, kuna 
järv on keset linna. Praegu ta küll 
ilus ei ole, kõnniteedki olid sopa-
sed.

Lembit: Tore on, et tehakse 
korda, võibolla saab sellest ilus 
koht.

Liina: Väga hea, et korda te-
hakse. Varem ei olnud võsa tõttu 
järve nähagi, nüüd on ilus kaugelt 
järvele vaadata. Kui kokkuvõttes 
pilt ilus jääb, siis ei ole midagi sel-
le vastu, mis seal tehakse.

Küsis Mare Nõmmik

Head mõtted, oleks ka rohkem häid tegusid!

Nüüd tehakse 
kabinetivaikuses 
uut kärpekava, 
mida ei 
kavatsetagi 
Riigikogu ette 
tuua.

REITING Reformierakond ei luba Ansipit avalikult esinema
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23. augustil 80. sün-
nipäeva tähistav Pa-
vel Jermakov arvab, 
et inimene saab elus 
oma probleemide-
ga ka ilma kõrvalise 
abita hakkama.

Milvi Kapaun

Kuidas teist kirurg 
sai?

Isa tahtis, et lähek-
sin õppima erialale, kus 
on kõrgem stipendium, et 
oleks kergem mind koo-
litada, sest raha oli vähe. 
Tallinnas alustas tegevust 
mäetehnikum. Õppisin 
seal aasta, stipendium oli 
hea, aga ei istunud mulle 
see ala. Lasksin sealt jalga. 
Mind huvitas rohkem me-
ditsiin või metsandus. Vali-
sin arstiteaduskonna. Kol-
mandal kursusel alustasin 
kirurgina ja nii see jäi.

Mida professoritelt 
lisaks erialale õppisi-
te?

Õppejõud olid väga au-
väärsed härrad. Vana pro-
fessorite koolkond. Õpe-
tasid kombeid, millest po-
le tänini lahti saanud, 
näiteks lipsu ja ülikonna 
kandmine. Ma ei kujuta et-
te, kui kodust välja lähen 
ja lipsu ette ei pane. Ars-
titeaduskonna dekaan Al-
bert Valdes oli suur ja täh-
tis mees. Erakordselt nõud-
lik õppejõud. Tema juurde 
ei saanud tavaliste riietega 
minna, lips ja ülikond pidi 
olema. Olgu see vana, aga 
olgu triigitud ja väljanäge-
mine tip-top.

Töötasite üle kümne 
aasta Tartus onkoloo-
giakliinikus. Miks El-
vasse tulite?

Elvas alustasin kirurgi-
na 1968. aastal. Siia kut-
sus mind tolleaegne pea-
arst Heino Järv.

Tartu kolleegid seleta-
sid, et mis sa sinna lähed, 
perspektiivi pole, see on 
nagu asumisele saatmi-
ne... Kaksteist aastat tööta-
sin onkoloogias, hakkas ta-
sapisi närvidele. Tegid viis-
kuus tundi lõikuse ära, heal 
juhul elas patsient veel aas-
ta. Tahad teha tööd radi-
kaalselt, aga onkoloogias 
nii ei juhtu. Kuigi oli ilu-
said operatsioone ka.

Kuidas palgaga ra-
hul olite?

Tuli ikka lisaraha teeni-
da. Meil oli talu, kus kas-
vatasin kapsaid, kartu-
leid, juurvilja. Käisime nä-
dalavahetustel neid müü-
mas Leningradi, Pihkva ja 
Narva turul. Minust kaup-
lejat ei olnud, äritsemise-
ga tegeles abikaasa. Mina 
olin rohkem autojuht ja ko-
tikandja.

Milleks töö kõrvalt 
veel aega jagus?

Tegelesin ametiühingu-
tööga, käisin linna spar-
takiaadidel Elva haigla au 
kaitsmas. Ükskord tegin 
rattasõidus Kalev Päidile 
ja Herold Saarele ära. Olid 
solvunud, ei andnud mul-
le diplomitki. 60-aasta-
selt hakkasin karatega te-
gelema, viis aastat tree-
nisin. Kui inimene on ak-

Parem profülaktika, mitte ravi

tiivne, siis on ta tegus igal 
alal. Igale poole teda topi-
takse ja igale pole ta läheb. 
Tahab aina midagi saavu-
tada.

Mida arvate rahva-
meditsiinist?

Looduslikku ravi pool-
dan. Ravimtaimedest loo-
duslike ekstraktide ja tõm-
miste valmistamine on vä-
ga teretulnud ja tervislik. 
Aga need halturtšikud, kes 
kätega vehivad – seda mi-
na ei usu. Käisin kord hu-
vi pärast kuulsa tervendaja 
seansil. Minule hüpnoos ei 
mõju. Mul kippus seal naer 
peale. Ja need sõnategijad, 
psühholoogid ja psühhiaat-
rid, nendesse pole mul ka 
usku. Inimene saab enda-
ga ise hakkama, kui ta ai-
nult tahab. Peab küll täies-
ti iseloomutu inimene ole-
ma, keda saab psühholoo-
giliselt mõjutada. Inimene 
peab olema võimeline ise 
oma tegusid analüüsima ja 
jõudma otsusele. Kui ise ei 
taha, siis ei muutu midagi.

Mis on elus parim 
ravim?

Igasuguste komplikat-
sioonide ärahoidmiseks 
elus on oluline neid mitte 
lasta kaugele areneda, et ei 
oleks hiljem vaja raviga te-
geleda. Selleks on vaja ol-
la objektiivne, aus, otseko-
hene. Vaatamata sellele, et 
teeme ligimesele teinekord 
ebameeldivusi ja haiget. 
Kahjuks on elus seda raske 
läbi viia. Mina olen iseloo-
mult pehme, sõbralik, vas-
tutulelik. Võiks olla suhel-
des radikaalsem, aga ei ta-
ha inimestele haiget teha. 
Tahad, et oleks kõikidel 
hea, aga alati see ei õnnes-
tu. Parem ikka profülakti-
ka, mitte ravi.

Kui inimene hakkab 
sind sõimama ja ise ka vas-
tu sõimad, siis lähebki ra-
ginaks. Kuulad aga sõima-
mise ära, ootad selle mo-
mendi ära ja hakkad rahu-
likult rääkima, tõmbab te-
magi tagasi. Profülaktili-
selt jääb tüli ära. Peab os-
kama ennast vaos hoida.

Teie töös on see olu-
line iseloomuomadus?

Ei tea, kas see on iseloo-
mu või eriala viga. Mida 
kriitilisem moment, seda 
rohkem sisendan endale: 
rahu, ära rabele. Emotsio-
naalsete patsientidega su-
heldes on nii, et jään liht-
salt vait. “Polkovniku le-
sed” kuulan vaikides ära. 
Vahel tahaks küll mõnele 
vastu vahtimist anda. Eriti 
joodikutega oli neid prob-
leeme. Öistel väljakutse-
tel oli tihti mõni purjuta-
ja ennast vigastanud, pea 
või käsi lõhki. Õmbled ära, 
paari tunni pärast kutsu-
takse uuesti välja, sama te-
gelane jälle millegagi hak-
kama saanud, nädalavahe-
tusel pummeldatud ja mür-
geldatud. Esmaspäevastel 
vastuvõttudel olid joodi-
kud põhiklientuur.

Kuidas puhkate?
Käin jahil. Kui laupäe-

val-pühapäeval jahil ära 
käisid, siis olid nädalaks 
puhanud.

Mängite pilli ka?
Õppisin omal käel akor-

dionimängu. Mängin oma 
lõbuks. Kui päris igavaks 
läheb, siis võtan pilli kät-
te. Eesti ajal ostis isa mul-
le mandoliini. Meil oli pe-
reansambel – mina mängi-
sin mandoliini, isa balalai-
kat, õde kitarri. Naaber lõi 
akordioniga punti, mängi-
sime küla peal simmanitel.

Millega praegu tege-
lete?

Meisterdan tasapisi. Te-
gin töökorda vana RET 
raadio ja veneaegse tele-
ka. Pööningult leidsin va-
nad toolid, igaüks on ise-
moodi. Remontisin ja pa-
nin erinevad katted. Miks 
peaksid kõik toolid ühte-
moodi olema? Koduaias 
on tegemist. Abiks on lah-
ke naabrimees. Ei saa kõiki 
töid teha, vererõhk on kõr-
ge. Need “polkovniku le-
sed” on mul vererõhu kõr-
geks ajanud. Kasvuhoones 
saavad viinamarjad paari 
nädala pärast valmis. Kas-
vab ka kurk ja tomat enda 
tarbeks. Igal kevadel mõt-
len, et enam tomatit ei pa-
ne, aga näed, jälle kasva-
vad.

ELVA POSTIPOISS
238, 19.08.1999

 Teoks sai Elva tipp-
üritus – Straussi muusi-
ka kontsert. Rahvast oli 
kontserdile tulnud väga 
palju. Kell 20 vuras 
kohale kahehobuse-
kaless, millest astusid 
maha Johann Strauss 
(Indrek Taalma) ja diri-
gent Tarmo Leinatamm. 
Loomulikult oli kavas 
vaid Straussi looming.

 Elva turismipotent-
siaali hinnanud Pärnu 
turismindustudengite 
uurimused tõstavad 
esile, et tutvustada 
tuleb kolme tõmbefak-
torit. Esiteks tundlikku 
looduskeskkonda 
metsa ja järvede näol, 
teiseks kultuurilist ak-
tiivsust ja kolmandaks 
ettevõtluskliimat.

 Viie Elva perekonna 
eestvedamisel asuti 
korda tegema Elvale nii 
omast seent ujula met-
sa ääres. Vaevu saadi 
alustada värvimist, kui 
mõned armsad kaaslin-
lased jätsid värskesse 
värvi oma käe- ja jala-
jälgi ning sodisid sinna 
ingliskeelseid sõnu. 
Politsei nabis kinni 
paar punti vandaale.  

 Herold Saare ja Uno 
Kuresoo meenutavad 
kümne aasta tagust 
Balti ketis osalemist. 
Elvalased seisid 1,3 km 
pikkusel lõigul Karksi 
läheduses. Muretseti 
vajaliku tuhatkonna 
inimese kokku saamise 
pärast, aga 23. augustil 
kell 16.45 startis Elvast 
Karksi poole üle 40 
bussi ja teadmatuks 
jäänud arv sõiduauto-
sid, kaasas tõenäoliselt 
1500 kuni 2000 inimest.

10 AASTAT

JUUBILAR Kirurg Pavel Jermakov

Kauaaegne Elva haigla peakirurg Pavel Jermakov peab 
heaks puhkuseks koduaias toimetamist ja jahilkäimist. 
Foto: Milvi Kapaun

Pärast Uderna kooli 
likvideerimist avati koo-
limajas Elva koduloo-
muuseumi filiaal, mille 
tegevus on nüüdseks soi-
kunud. Uderna aga vää-
riks hoopis suuremat tä-
helepanu. Ka mööduv tu-
rist võiks teda enam mär-
gata.

Kutsun järgnevalt üles 
kõiki Uderna kooliga seo-
tuid mitte üksnes aeg-
ajalt kokku saama, vaid 
Uderna kultuuri- ja hari-
dusloo materjalide koon-
damisele õla alla pane-
ma. Tänapäeval tegel-
dakse kodu-uurimisega 
kõikjal väga intensiivselt, 
miks ei võiks see tegevus 
haarata ka Udernat?

Kahtlemata leidub roh-
kesti huvipakkuvat oma-
aegsest Uderna elu-olust, 
koolist, seltsidest ja ümb-
ruskonnast laialipillatult 
arhiivides, paljudes pere-
albumites või vanemate 
inimeste mälusoppides. 
Kõike seda oleks vaja ko-
guda, koondada ja miks 
mitte raamatuks vormi-
da. Võibolla oleks praegu 
ülim aeg asutada Uderna 
selts, mis selles suunas si-
hikindlalt tegutsema hak-
kaks. Uderna kooli ajalu-
gu on kirjutamata, kooli-
hoone seisab täies mahus 
kasutamata. Võiks eksis-
teerida koolimuuseum, 
seda enam, et Eestis ei 
leidu taolisi omaaegseid 
ministeeriumikooli puit-

arhitektuuriga hooneid 
kuigi palju.

Uderna koolis on õppi-
nud paljud tuntud kultuu-
ri- ja avaliku elu tegela-
sed: kunstnik Konrad Mä-
gi, näitleja Leopold Han-
sen, kirjanikud Friede-
bert Tuglas, Jaan Kärner, 
Helmi Mäelo. Udernas 
on elanud luuletaja Ado 
Reinvald, muusikutest on 
koolimajas sündinud di-
rigent Olaf Roots, koolis 
käinud laulja Voldemar 
Kuslap. Udernaga seo-
tud isikute nimistut võiks 
veel pikalt jätkata.

Teeb nukraks, et täna-
ne Uderna on kaotanud 
oma endise sära ja muu-
tunud pigem ääremaaks, 
kus edenemist vähe mär-
gata. Seepärast on meil 
võimalus, veel enam – 
lausa kohustus koonduda 
ja teha kõik oma kodu-
kandi ning haridustempli 
väärikaks märkamiseks. 
Muidugi on seejuures ras-
kusi ja takistusi rohkesti, 
ent ka need leiaks ühiselt 
lahendamist.

Valigem juba täna 
Uderna Seltsi algatus-
grupp! Üksiku hääl on 
nõrguke, ühises kooris 
aga kõlajõud hoopis suu-
rem!

Enn Oja, 
Uderna kooli 1942. aastal 

lõpetanu

ÜLESKUTSE
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Eesti rammumees-
te jõukatsumistest 
tervislikel põhjus-
tel poolteist aastat 
eemal olnud Peeter 
Aanil on tänavu ol-
nud edukas võistlus-
hooaeg.

Milvi Kapaun

4. juulil toimunud Kõr-
veküla Rammumehe jõu-
proovil viiendat korda Tar-
tumaa rammumehe tiitli 
pälvinud Peeter Aan võist-
leb edukalt ka Eesti profes-
sionaalsete rammumees-
te karikasarjas Strongman 
Grand Prix. Sedakorda küll 
külalisvõistlejana.

“Sel aastal on võistlus-
määrusi muudetud – osa-
leda saavad esimesel eta-
pil kaheksa hulka pääse-
nud. Kuna ma vähese tree-
ningu pealt esimesele eta-
pile ei läinud, saan kaa-
sa teha külalisvõistlejana,” 
rääkis Aan. “Kui eelmisel 
hooajal õlavigastus oli, siis 

sõbrad-rammumehed vaik-
selt rääkisid, et ega sinust 
enam asja pole. See tekitas 
väikest trotsi. Tahtsin ise-
endale tõestada ja teistele 
näidata, et olen võimeline 
konkurentsi pakkuma.”

Juuni lõpus Pärnus toi-
munud karikasarja teisel 
etapil oli Elva jõumehel 
võit käes juba enne viimast 
ala. Teine oli Markus Män-
nik, kolmas Gert Goršanov. 
20. juulil Tartus toimu-
nud kolmandal etapil tõi 
Männiku ja Goršanovi ees 
Aanile esikoha 180 kg kaa-
lunud kivi alusele tõstmi-
ne, mis konkurentidel üle 
jõu käis.

9. augustil Haapsalus 
toimunud karikasarja nel-
jandal etapil oli kavas ka 
uus ala – kokku 36 tonni 
kaalunud kolme vaguni ve-
damine raudteel 15 meet-
rit.

“See oli tõeliselt raske 
ala. Siin mängib rolli suur 
keha mass. Tarmo Mitt tegi 
38 sekundiga ära, meie oli-

me 50 sekundi sees,” rääkis 
Aan. “Põnev võistlus, seda 
annaks võib-olla Elvaski 
Lõuna-Eesti Vägilasel kor-
raldada.”

Haapsalu osavõistlu-
sel Tarmo Miti, karikasar-
ja liidri Markus Männiku 
ja Lauri Nämi järel neljan-
da koha saanud Elva ram-
mumehe karikasarja vii-
masel etapil osalemine on 
küsimärgi all. Viieliikme-
lisse perre on oodata pisi-
pere täiendust.

“Neljas laps, tütar, peaks 
sündima just Mustvee 
võistluste paiku. Oleneb te-
mast. Kui ära sünnib, siis 
pole osalemisega raskust, 
oleme käinud võistlus-
tel ka 5-päevaste põnnide-
ga. Ikka perega koos,” rää-
kis Aan. “Kui võimalik, siis 
võistlen, peret ei saa päris 
hätta jätta ka.”

12. augustil Valgamaal 
toimunud Restu rammu-
mehe võistlustel oli Peeter 
Aan Lauri Nämi järel tei-
ne. Kolm päeva hiljem või-

tis ta Põlvamaal Kõllestes 
toimunud võistlustel Kõl-
leste Koljati tiitli Argo Ao-
nurme ees.

Oma kolmeteistkümnen-
da võistlushooaja lõpus on 
Elva rammumehel plaanis 
pühenduda tervise ja pere 
hoidmisele. Võistlemisest 
ta loobuda ei kavatse.

“Kui tahan järgmisel 
hooajal veel võistelda, siis 
praegu puhkaks ja koguks 
ennast, et sügisel korrali-
ku treeninguga alustada,” 
ütles Aan. “Pere on suur, 
ega isa ei jõua ennast pä-
ris katki ka tõmmata. Mis 
kasu on tugevast isast, kes 
ei jõua prügipangegi välja 
viia, kui on oma tervise ära 
tapnud. Aktiivsest spor-
timisest ei loobu, võitleja 
hing on sees, sellest lahti 
ei saa.”

Peeter Aani sõnul on te-
ma edule kaasa aidanud 
MV Spordiklubi, treener 
Arne Heinlaid ja hea nõuga 
aidanud Tarmo Mitt.

13.-16. augustil Tallin-
nas toimunud Eesti tu-
dengite välismeistrivõist-
lustel tennises osales 41 
tennisesõpra. Kadrioru 
tenniseväljakutel peetud 
naiste üksikmängus tu-
li üliõpilasmeistriks Elva 
tenniseklubi treener Tee-
le Tani. Poolfinaalis eel-
mise aasta harrastusliiga 
võitja Õnnela Urbi 6:1/
6:0 alistanud Tani võitis 
finaalmängus tallinlan-

nat Eva Mägi tulemuse-
ga 6:1/6:2. Meestudengi-
test oli parim tiitlikaitsja 
Lauri Lilleste. Naispaaris-
mängus võitsid Eugenia 
Kotter – Julia Matojan, 
meespaarismängus Er-
vin Holter – Reiko Lume. 
Edukaim ülikool oli nelja 
kuld-, ühe hõbe- ja kahe 
pronksmedaliga Tallinna 
Ülikool. Tartu Ülikool oli 
Tallinna Tehnikaülikooli 
järel kolmas. EPP

Teele Tani tudengite meister

Aan taas Tartumaa 
rammumees

15. augustil Otepääl 
toimunud rahvusvahelise 
suusatajate jõuproovi Su-
verull 2009 raames pee-
tud rulluisuvõistluse 10 
km distantsi võitis Indrek 
Tobreluts ajaga 17.47,5. 

Teiseks jäänud Alfredo 
Moreno kaotas 26,8 se-
kundiga. Kolmas oli Kert 
Keskpaik ajaga  18.14,5, 
kaotus esikohale 27 se-
kundit. Osales 26 rullui-
sutajat. EPP

Tobreluts võttis revanši

16. augustil Elva linna-
staadionil peetud III liiga 
Lõuna XVI vooru kohtumi-
ses kaotas FC Elva II kol-
manda liiga liidrile Tartu 
FC HaServ 2:5 (2:1). Män-
gu algus ei tõotanud head, 
kui elvakad juba viiendal 
minutil kaotusseisu jäid. 
Peagi sai FC Elva II män-
gu käima ja kohati ei saa-
nud aru, kumb võistkond 
tabeli tipus ja kumb tabeli 
lõpus peaks asetsema. 18. 
minutil pääses väravavahi-
ga üks-ühele Raido Kuus, 
lükates palli väravavahist 
mööda seisuks 1:1. Tartla-

sed olid šokis, enam ei lei-
tud rohtu Elva võistkonna 
värava ohustamiseks. Hoo-
pis elvakad nõelasid paaril 
korral ohtlikult vasturün-
nakutest ja 39. minutil soo-
ritas suurepärase pomm-
löögi Tarmo Kerro. Vahe-
ajale mindi 2:1 FC Elva II 
eduseisus. Teine poolaeg 
algas tugeva FC HaServi 
survega, 55. minutil lõi vä-
rava Mamontov. Mäng jät-
kus tartlaste surve all, 
FC Elva II mängijatel an-
dis tunda väsimus. Kok-
kuvõttes tegi noor FC El-
va II koosseis tubli mängu 

ja võis sirge seljaga platsilt 
lahkuda. Liiga liidrile suu-
deti ikkagi kaks väravat 
lüüa. Enne elvakatega koh-
tumist olid külalised omale 
lüüa lasknud kõigest küm-
me väravat.

Elva meeskonnas män-
gisid Arvo Käkk, Rando 
Kuus, Taavi Havre, Vei-
ko Haan, Veiko Kütt, Laur 
Nurme, Tarmo Kerro, Kaa-
rel Tinn, Kaarel Tani (74. 
Karl Bussov), Raido Kuus ja 
Kaupo Süld (46. Taavi Aas-
mäe).

14. augustil Elva güm-
naasiumi kunstmuruvälja-

kul toimunud E1 VI alagru-
pi VI vooru mängus võitis 
FC Elva FC Tõrva Warrior 
meeskonda 5:0 (1:0). Neli 
väravat lõi Roland Liinar, 
ühe Kristjan Vent.

15. augustil Viljandis 
toimunud D1 VI alagrupi 
VIII vooru kohtumises võit-
sid Elva vutipoisid jalgpal-
liklubi Tulevik II meeskon-
da 5:0 (4:0). Väravad lõid 
Kermo Veesaar (2), Ott Ale-
kõrs (2) ja Rasmus Sikk.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Jalgpallitulemusi

Eelmisel nädalavahe-
tusel Lätis Stelpe kros-
si   rajal toimunud Läti 
meistrivõistluste kolman-
dal etapil võttis Kait 
Kompus kindlat kaks sõi-
duvõitu ning tuli hoo-
aja Läti meistriks Quad 
200 masinaklassis. Tei-
seks jäi lätlane Kristaps 
Veinbergs ja kolmas oli 
eesti poiss Kaspar Haiba.

Esimeses sõidus ka-
heksandana lõpetanud 
Kaidor Kompus pidi tei-
se sõidu katkestama ju-
ba stardisirgel, kus sisse-
sõidu tõttu masin puru-
nes. Läti meistrivõistlus-
te kolme etapi üldarves-
tuses oli Kaidor Kompus 
kuues.

Quad 100 klassis ta-
bas aga uskumatu eba-
õnn Romet Jürgenso-
ni, kes teist aastat jär-

jest kaotas Läti meistri-
tiitli mootori rikke tõttu. 
Meistriks tuli Kristians 
Miezitis, teiseks jäi Dairis 
Virkstenis ja kolmandaks 
Aigars Lansbergs. Romet 
Jürgenson pidi leppima 
viienda kohaga.

Selgitati ka Läti meis-
ter Quad Open masina-
klassis, kus kohal oli Bal-
tikumi paremik. Etapi 
mõlemad sõidud võitis 
Meelis Jürgenson. Esime-
se sõidu neljandal ja tei-
se sõidu kaheksandal ko-
hal lõpetanud Kait Kom-
pus saavutas Stelpe etapil 
viienda koha.

Läti meistri tiitli võitis 
Artis Rasmanis, teiseks 
tuli Meelis Jürgenson ja 
kolmandaks Raimonds 
Baltgalvis.

Kaido Kompus

Kait Kompus teist aastat järjest 
Läti meister

14.-15. augustil Teh -
van di K90 hüppemäel toi-
munud Eesti lahtistel ka-
rikavõistlustel suusahü-
petes võitis Illimar Pärn 
teise koha.

Karikavõitjaks tu-
li 99,5 ja 97 meetri pik-
kuste hüpetega Kaarel 
Nurmsalu spordiklubist 
Telemark. Hüppepunkte 
teenis ta kokku 261,5. Il-
limar Pärna hüppepikku-
sed olid 98,5 ja 96 meet-
rit, punkte kokku 257,5.

Kristjan Ilves oli 32 

osaleja hulgas hüpete-
ga 85,5 ja 83 meetrit 11. 
Karl Mustjõgi hüppas 71 
ja 69,5 meetrit ning oli 
23.

15. augustil toimu-
nud Eesti lahtistel kari-
kavõistlustel kahevõistlu-
se paarissprindis saavu-
tasid Kristjan Ilves ja Tiit 
Orlovski viienda koha.

Eesti suvised meist-
rid suusahüpetes ja ka-
hevõistluses selgitatak-
se 26.-27. septembril Ote-
pääl. EPP

Pärn hüppemäel teine

Rakke rattamarato-
nil, Elion Cupi rattama-
ratonide sarja eelvii-
masel etapil oli Caspar 
Aus ta 57 km rajal ajaga 
2:07.28 viies. Võitis Allan 
Oras, aeg 2:04.56. Sama 
aja sai kirja teisena lõpe-
tanud U23 klassi võitja 
Martin Loo rattaklubist 
Veloplus-Merida Team. 
Kolmas oli Jaan Kirsipuu 
ajaga 2:05.23. Neljanda-
na lõpetanud Kalle Kriit 
kaotas Kirsipuule kaks 
sekundit.

TÜASK ratturitest oli 
Toomas Järveoja 232., 
Jaanus järveoja 256., 
Maarja Kuuskvere 392. 
(oma vanuseklassis 3.), 
Katrin Kütt 487. (vanu-
seklassis 4.). Naistest või-

tis üldjärjestuses 75. ko-
haga lõpetanud lätlan-
na Ivanda Eiduka ajaga 
2:27.41.

Poolmaratoni 37 
km distantsil oli parim 
Kristen Kivistik rattaklu-
bist Viko ajaga 1:26.33.

Teiseks tulnud Henry 
Rebane ületas finišijoone 
võitjast kaks sekundit hil-
jem. Maikel Kuusma lõ-
petas ajaga 1:28,41 viien-
dana. Silver Mäoma oli 
29.

Enne viimast Elion Es-
tonian Cup osavõistlust 
on sarja liider Caspar 
Austa Alges Maasikmetsa 
ja Kalle Kriidi ees. Võist-
lussarja viimane etapp 
sõidetakse 12. septembril 
Jõulumäel. EPP

Tulemusi Rakke rattamaratonilt

Eesti professionaalsete rammumeeste karikasarja Strongman Grand Prix kolmandal etapil Tartus suutis 180 kg 
kaalunud kivi 1.35 meetri kõrgusele alusele tõsta jõumeestest ainsana Peeter Aan. Foto: Tõnis Bramanis
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Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

Ehitus- ja remonttööd. 5353 
6160

Aedade ja terrasside ehitus. 
5675 3918

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektri- ja nõrkvoolutööd, san-
tehnilised tööd, muru niitmine. 
www.mano.ee. Tel. 520 8970

Pottsepatööd. 5348 0240

Majapidamises vajatakse aeg-
ajalt ehitustöölist. 5554 0709

Müüa kinnistud Tartumaa, Nõo 
alevik, Männiku 1-3; 5-14 Hind al. 
25eek/m2. Info tel.  5345 6498

Ostan korteri Elvas. 5350 6256

Üürile anda 1toaline ahik. kor-
ter. 5554 4548

Üürile anda kort 2t. 5556 4040

Soovime üürida 2-toalist korte-
rit Elvas. 5349 6995

Soovin üürida 2-toal. mug. kor-
terit Elvas. Tel. 5197 4948

Ära anda 2 leitud kodutut kassi-
poega. 522 6891

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa lõhutud küttepuud (30-50 
cm) ja küttepuud 3m. Vedu tasu-
ta. 525 1588

Müüa küttepuid (kask, lepp) ko-
jutoomisega. 5353 0668

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Valge diisel. 513 2927

Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140

Elva Hinnapommis Heldur Jõgi-
oja eluromaan Lootuste varjud, 
laulikud 100 ja 170 seltskonna-
laulu ning helikandjad soodus-
hinnaga. Ilmumas on Kaika Lai-
nest Vangani 4. raamat + DVD

Baltic Roof Service teostab ka-
tuse- ja fassaaditöid. 5562 0678 
www.brs.ee

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Mälestame 
alati sõbralikku naabrit

ELIN – MIRJAM ROOSI
14.12.1915 – 19.08.2009 

Avaldame kaastunnet 
lähedastele.

Perekonnad Ottan, Järv

Sinu rahuund ei sega enam miski,
ületatud viimsed vaevamäed,
lõppenud su elutöö nii raske,
alanud on igavene öö...

On lahkunud meie kallis sõber ja hea naaber
LIISBET HRUŠTŠEVA

Südamlik kaastunne omastele.

Malle, Tiiu, Asta, Tonja ja Virve
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

Kohvikoor 10% 200ml Meieri L/14.50 2.90
Piim 2,5% 1l kiles Meieri  4.90
Hapukoor 20% 400g Meieri kg/16.25 6.50
Piim 2,5% 1,5l purepakk Alma L/7.66 11.50
Jahutatud broiler vp. kg Tallegg  35.90
Jahutatud kanakoib kg Tallegg  39.90
Jahutatud kanakints kg Tallegg  41.90
Juust Edam 23% kg  56.90

NÄDALALÕPUPAKKUMISED 20.-23. august
Kohupiimakreem marjadega Nopri 200g 13.40 8.90 kg/44.50
Punane paprika kg 18.90 14.50
Kohv President 500g 45.90 37.90 kg/75.80
Broilerikintsud mahedas marinaadis 
    kg (pakend ~1kg) 57.90 39.90
Šašlõkk keefirimaitseline 1kg 87.50 59.90

20.–23. august
ELVA KONSUMIS

21.–31. august
kaupluses KODU&TEHNIKA

LASTERIIDED
KOOLIKOTID, SELJAKOTID

DIIVANID, DIIVANILAUAD
ELEKTRI- JA GAASIPLIIDID

-15%

-20%


